

PAROISSE STE-THERÈSE

Témiscaming, QC

& Thorne, ON

OUR LADY OF THE LAKE MISSION Kipawa, QC

Site web / Website

<https://sites.google.com/site/theresetheresaorg/>

ST. THERESA'S PARISH

Presbytère / Rectory

819-627-3381

67, rue Boucher, C.P. 940



Father Fortunatus Rudakemwa, admin

Father Scott Murray, Vicaire – courriel/ email: s.josephmurray@gmail.com

Madeleine Paul, secrétaire/secretary - courriel/e-mail: eglise.ste-therese@cablevision.qc.ca

Bureau ouvert du lundi au vendredi

Office open from Monday to Friday

Heures de bureau: Midi à 13h et 4h15 à 5h15

Office hours: Noon to 1:00 p.m. & 4:15 to 5:15 p.m.

**MESSES**

Semaine du

**8 avril**

**2018**



**MASSES**

Week of

**April 8**

**2018**

**Lundi 9 avril**

(B) 11h00 Fire at St. Casimir Parish – Anonymous

**Monday, Apr. 9**

**Mardi 10 avril**

(E) 8h30 Fire at St. Casimir Parish – Anonymous

**Tuesday, Apr. 10**

**Mercredi 11 avril**

(F) 8h30 Fire at St. Casimir Parish – Anonymous

**Wednesday, Apr. 11**

9h – 10h Adoration Eucharistique – Eucharist Adoration

**Jeudi 12 avril**

(E) 8h30 Paroissiens & Paroissiennes – Fonds in Memoriam

**Thursday, Apr. 12**

**Vendredi 13 avril**

(F) 8h30 Fire at St. Casimir Parish – Anonymous

**Friday, Apr. 13**

**3<sup>e</sup> Dimanche de Pâques (B)**

**3<sup>rd</sup> Sunday of Easter (B)**

**TEMISCAMING**

Saturday, April 14

(E) 4pm

1) All Parishioners

2) Hervé & Rollande Pigeon – Pigeon Family

**TÉMISCAMING**

Dimanche, 15 avril

(F) 9h30

1) Paroissiens & Paroissiennes

2) Action de grâce – Joanne Simard

**KIPAWA**

Sunday, April 16

(E) 11:00am

1) All Parishioners

2) Léon & Irène Goulet – The Norman Family

**FINANCES**

**2018-04-01**

**Env. \$\$\$ En Vrac/Loose TOTAL**

Ste-Thérèse 61 949,00 204,50 1153,50 \$

Our Lady of the Lake 25 262,00 173,00 435,00 \$

**DÉPISTAGE DU CANCER DU SEIN**

La clinique radiologique mobile (CLARA) sera présente au CISSSAT – Hôpital de Témiscaming-Kipawa, du 23 avril au 26 avril 2018 inclusivement.

**Pour prendre rendez-vous, veuillez contacter**

**Nancy Leblond au :**

**819 627-3385, poste 1202.**

**BREAST CANCER SCREENING PROGRAM**

The mobile radiology clinic (CLARA) will be at CISSSAT – Temiscaming-Kipawa Hospital, from April 23<sup>rd</sup> to April 26<sup>th</sup>, 2018 inclusively.

**To book your mammogram appointment,**

**please contact Nancy Leblond at:**

**819 627-3385, ext. 1202.**

**Pensée de la semaine**

**Le meilleur baromètre de notre foi se trouve dans la qualité de notre amour des autres. Si tu crois, tu dois aimer; si tu aimes, tu croiras davantage.**

Gilles Leblanc

**Thought of the week**

**The best barometer of our faith is in the quality of our love for others. If you believe, you must love; if you love, you will believe more.**

Gilles Leblanc

**PAROISSE STE-THERESE PARISH**

**Déjeuner** - *Levée de fonds*

*Fundraiser* - **Breakfast**



**Dimanche le 22 avril 2018**

De 10h30 à 13h00 à la salle paroissiale.

**Sunday April 22, 2018**

From 10:30 a.m. to 1:00 p.m. in the Parish Hall

**Menu:** Crêpes, fèves au lard et saucisses, thé et café.  
Pancakes, homemade beans, sausages tea & coffee.

**10\$ \* Payez à l'entrée // Pay at the Door 10\$**  
**(10 ans et moins // 10 years & under : 7\$)**

**Ce déjeuner est une levée de fonds pour aider la paroisse.**  
**This breakfast is a fundraiser to help the parish.**

Le 8 avril 2018

2<sup>e</sup> dimanche de Pâques ou de la Miséricorde divine (B)

## Le Feuillet Paroissial



# La foi qui fait voir

« Probablement que Dieu existe; mais pour le reste, je ne crois pas à grand-chose », me confiait une jeune dame l'autre jour. Nous entendons souvent de tels propos dans une société comme la nôtre, devenue assez indifférente à la dimension religieuse.

Et même si nous sommes croyants, nous avons bien du mal à reconnaître l'action du Seigneur dans nos vies, à comprendre ses chemins, à porter les croix pesantes sur nos épaules et dans notre cœur.

Dans ce contexte, nous nous retrouvons dans l'apôtre Thomas, absent le soir de Pâques, lequel refuse de croire, comme les autres apôtres, que Jésus est bien vivant. En homme réaliste, il se méfie des histoires : il veut voir de ses yeux.

Huit jours plus tard, Jésus se manifeste de nouveau à ses apôtres et, cette fois, Thomas est avec eux. Jésus s'approche du disciple incrédule et lui adresse la parole. Immédiatement, Thomas se met à croire. Il se jette au pied du Ressuscité et il prononce la profession de foi la plus remarquable qui soit : *Mon Seigneur et mon Dieu!* Il oublie même de mettre sa main dans le côté du Maître.

Comme Thomas, nous avons des doutes. Nous aussi, nous aimerions toucher du doigt. Mais nous sommes dans le temps de la foi. Pour croire vraiment, il faut accueillir la Parole du Seigneur qui nous vient par la bouche de ses témoins, par la voix de son Église.

Pour les chrétiennes et les chrétiens, la foi n'est pas qu'une notion abstraite, qu'une théorie intellectuelle; elle est d'abord et avant tout l'adhésion pleine de tout l'être, cœur et esprit, à la personne de Jésus Christ, mort et ressuscité pour notre salut.

Cet attachement à Jésus, qui donne paix et joie, se réalise maintenant par la médiation de l'Église. De plus, la force du témoignage, issue de la présence de l'Esprit en nous, conduit à la rencontre du Dieu vivant. Également, la communauté chrétienne elle-même, la Parole de Dieu et les sacrements constituent des signes privilégiés favorisant la croissance dans la foi.

L'évangéliste Jean ne rapporte qu'une béatitude, celle de la foi : *Heureux ceux qui croient sans avoir vu.* Heureux sommes-nous si nous avons la foi : c'est le chemin vers la vision éclatante de notre Dieu et Seigneur.

Gilles Leblanc

April 8, 2018

Second Sunday of Easter (of the Divine Mercy) (B)

## Our Parish Bulletin



# Visible Faith

“Maybe God exists, but I don't believe in much else.” A young lady recently confided her indifference. We often hear statements like this from our colleagues as our society becomes more indifferent to any religious dimension.

And even if we are believers, we often find it difficult to recognize God's actions in our lives, to understand God's pathways, as we carry heavy crosses on our shoulders and in our hearts.

In this context, we can relate to St. Thomas, the apostle who was absent on Easter evening. Unlike the other apostles, he refused to believe that Jesus had risen from the dead. He was a realist and mistrusted their claims. He wanted to see Christ with his own eyes.

Eight days later, Jesus appeared again to his apostles and this time, Thomas was with them. Jesus approached his incredulous disciple and spoke to him. Immediately Thomas believed. He threw himself at Christ's feet and uttered this remarkable profession of faith: *My Lord and my God.* He even forgot to put his hand in Christ's side.

Like Thomas, we have our doubts. We also want to be “hands-on” when it concerns our beliefs. But we are in a special time of faith. As believers, we welcome the Word of God that comes to us from his witnesses, through the voice of his Church.

Christians do not view faith as an abstract notion or an intellectual theory. It is first and foremost a total commitment of our entire being, heart and spirit, to the person of Jesus Christ, who died and rose from the dead for our salvation.

This attachment to Christ, who brings peace and joy, is facilitated through the Church. In addition, the strength of witnessing and guidance of the Holy Spirit in our lives promotes our encounter with the living God. The Christian community, the Word of God and the sacraments are privileged signs that foster the growth of faith.

St John the Evangelist records one beatitude: *Blessed are those who have not seen and yet believe.*

Blessed are we if we have faith: it is our pathway to our Lord and God.

Gilles Leblanc

Translated by Honore Kerwin Borrelli